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            ALPHABETICAL ‘REGISTER OF ANGLOPHONES’
C

Caccia (née Birch), Clara Arabella; Born: England 1850; Married: Mario Caccia (27 December 1869); Daughters: Maria and Alma; Died: in childbirth – twins(?) - Firenze 2 August 1875 (25) – nothing known

Calland, Emily: Born: England (?) 5 April 1842; Father: Augustus Percival Calland of London; Mother: The Hon. Matilda Calland; Died: Firenze 7 November 1842. 

NOTES: 

Augustus Calland was probably the youngest child (of 7) of John Calland, the third husband of Elizabeth de Morgan, and therefore, Emily was the great granddaughter of John de Morgan, who sailed to India in 1705 and was gazetted ensign in the East India Company service in 1715. 

John de Morgan became Governor of Fort St George, Madras. He had 9 children and 48 grandchildren. His most famous son, and Emily’s great uncle, was Augustus de Morgan, an eminent mathmetician and founder of the British Mathematical Society in the late 18th century – for his own particular reasons, he never accepted nomination to the Royal society. 
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Augustus de Morgan

Cambridge (née Devecchi), Louisa Catherine; Born: 1838; Married: George B. Cambridge of the Royal Highlanders; Died: Firenze 2 December 1863 (25) – nothing known

Campbell, Alexander Glynn; Born: Scotland? 1796; Father: Col. Alexander Campbell; Died: Firenze 5 November 1836


NOTES:

Whilst there is seemingly good reason to suggest that Alexander was born in Scotland, his genealogy in particular and the fact that he was MP for Fowey (1818-20) indicates otherwise. Alexander was one of three children. His father was Lt Col Alexander Campbell, a Commissioner of Excise, whose own father and other relatives all seemingly hailed from either East Anglia or the West Country. His mother is perhaps most interesting, in that she was Jane Meux Wolsey (1774-1820), the daughter of Edward Meux Wolsey (1747-82) and his second wife, Elizabeth Troughear Holmes (1759-1832). Hence Alexander Glynn Campbell is distantly related to the Holmes à Court family, who now own ‘all’ the theatres in London. There is an oddity in his name insofar as Glynn does not appear in either family’s genealogy until Jane’s sister, Elizabeth (1771-97), married an Edmund John Glynn in 1790. 

Quite why Alexander came to Florence and when he did so and how he died so young is not known. However he never got married nor did his youngest sister, Sophia, who died in 1827, aged 22. His elder sister, Jane, married a J Strachan Popham and lived until 1878 aged 75.

Campbell (née Hamilton), Annette; Born: England 1803; Died: Firenze 26 December 1829 (26) – nothing known

Campbell, John Logan; Born Edinburgh 1864; Father: John Campbell; Mother: Emma Campbell; Died Firenze 31 January 1867 (3)

NOTES:

The famous John Logan Campbell, of whom this little lad seems surely to have been a grandson, was probably born in Edinburgh, Scotland, on 3 November 1817, the only son of John Campbell and his wife, Catherine Logan, of Ayrshire. His father, as a younger son of Sir James Campbell, fourth baronet of Aberuchill and Kilbryde, had been obliged to make his own way. So did John Logan, or Logan as he was more generally known, and he like his father studied medicine at the University of Edinburgh. Just before graduating MD he decided not to practise in his homeland, but to go to the antipodes backed by £1,000 (which his father had provided) and try his hand at sheepfarming.
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John Logan Campbell

He left Greenock for Australia on 3 July 1839 as surgeon on an emigrant ship, the Palmyra. After that voyage he never again formally practised medicine. But neither did he take up sheepfarming. Of that ambition he was soon cured when he made an inland tour of New South Wales during a drought stricken summer. Instead, in March 1840, he left on the Lady Lilford for New Zealand.

On 13 April 1840 Campbell joined forces at Herekino on the Coromandel Peninsula with William Brown, a Scottish lawyer whom he had befriended on the Palmyra. After some three months together as guests of Ngati Tama-Te-Ra on the Coromandel coast, they sailed to Motukorea, an island at the mouth of the Waitemata Harbour. On this island, which they bought from Maori owners for a few goods, they waited, confident that the capital of the colony would be established on the nearby Tamaki isthmus. In Poenamo Campbell recalled that the partners had 'one fixed determination, and that was to become purchasers of town lots in the new capital and settle down there, acting as very small landsharks.'
While on the island their ambitions widened. They decided to abandon 'quill-driving and pill-making' and become traders in the new capital, Auckland. On 21 December 1840 they began operations as Auckland's first merchant firm, Brown and Campbell, when Campbell pitched his tent on the edge of the small bay, at the foot of present day Queen Street.

At the first Crown land auction held in the capital, on 19 April 1841, the partners bought an allotment beside Shortland Crescent, then the main thoroughfare. To the rear of this allotment they built for Brown and his wife a cottage of pit sawn kauri. (This dwelling, Acacia Cottage, survives as Auckland's oldest house, in Cornwall Park to which it was shifted in 1920.) On their street frontage the partners put up a two-storeyed warehouse, from which they conducted their business as general merchants (with Maori trade particularly profitable), auctioneers, shipping and commission agents, and land speculators.

During the 1840s Auckland grew from a handful of tents and huts to a township of over 8,000 people. The firm of Brown and Campbell, supported by the capital of a sleeping partner back in Scotland, grew up with the town. But the pioneer life, which was quickly making Campbell wealthy, did not satisfy him. He felt 'banished from every thing that can be called society.' Pioneering was a life of 'eternal slavery': it was 'only for clodhoppers…not for civilised beings.' In June 1848 he seized an opportunity to make an extended tour through the Middle East, Greece, Italy and western Europe, culminating in a visit to Edinburgh.

On his return on 21 November 1850 he buried himself in business once again; but not with gusto. He no longer looked on himself as a raw colonial. He had acquired an enthusiasm for the visual arts, and the long-range goal of returning to Europe to live as a cultured rentier on the earnings of his colonial firm. In the meantime there was much to occupy him: a trip to San Francisco to salvage an unprofitable goldrush speculation (February to August 1851), exports to Australia and cargoes of timber and kauri gum for Britain, and a wide range of agency and commercial activities. The speculative coup of this period was the purchase in September 1853 of a superb 1,000 acre suburban farm, which Campbell renamed One Tree Hill.

By 1856 Campbell and Brown decided that their enterprises and properties, now worth £110,000, could be entrusted to a salaried manager, while they lived on the dividends as expatriates. Brown and his family left early in the year, but Campbell's departure was delayed. Much against his inclinations he became caught up in politics, serving as provincial superintendent from November 1855 to September 1856, as a member of the House of Representatives for the City of Auckland from October 1855 to November 1856, and briefly (June to November 1856) as a member of the colony's first stable, responsible ministry under E. W. Stafford. These 'earthly baubles' he gladly resigned in September. On 20 November 1856 he left the colony, he hoped for good.

While travelling by steamer from Sydney to Galle (in Sri Lanka), Campbell met a woman much younger than himself, Emma Wilson, daughter of John Cracroft Wilson, who was returning to India. After some months in Europe, Campbell went to Meerut in India and married Emma Wilson on 25 February 1858. They returned to Europe to resume his 'wandering vagabondism', his 'season of enjoyment'. Apart from an interlude during 1860 and 1861, when he was obliged to go to Auckland to reinvigorate the firm - now called Brown Campbell and Company - and to install a resident partner, he stayed abroad until 1871. The Campbells with their two girls, Ida and Winifred (two other children, a girl and a boy, had died in infancy), travelled about with a retinue of servants. Theirs was, in Campbell's phrase, a dolce far niente existence, living at resorts and spas in Italy, Switzerland, France and Britain.

But by 1870 Campbell recognised that the firm could not be operated indefinitely by remote control. He had been helped to this conclusion by the suspicion that his resident partners were misappropriating the firm's capital for their own goldmining speculations. On his return early in 1871 Campbell took over full control. Two years later he bought out Brown's partnership share for over £40,000 (borrowing to do this). Thereafter, although the firm continued under the style of Brown Campbell and Company, Campbell was its sole proprietor.

By the 1870s Campbell had become a considerable figure in the Auckland community. True, he held aloof from all party-political affairs. But this added to his reputation for integrity and high-mindedness. And he continued to serve on boards controlling financial institutions, companies, artistic and scientific organisations, and non-political organs of local government. Above all he became cemented into the Auckland financial elite, which dominated the Bank of New Zealand, the New Zealand Loan and Mercantile Agency Company(which became part of Dalgety plc), the New Zealand Insurance Company, and related companies. He also acquired a reputation as author when his pioneer reminiscences, Poenamo , were acclaimed as a classic shortly after publication in 1881. He founded Auckland's first school of art in 1878 and supported it for 11 years. At an age when others had retired he throve on work, possessing great mental alertness, stamina and physical vigour - on his 60th birthday he vaulted a five-barred gate at his farm.

In 1878 he acquired a large timber mill in the northern Wairoa, north of Auckland, a cattle station at Whakatane, and greatly enlarged his Domain Brewery at Newmarket. But they brought him little profit and much anxiety in the next decade, the beginning of which was shadowed by the death in London of his favourite daughter, Ida, on 8 October 1880. When depression overwhelmed Auckland in 1885 a desperate struggle for financial survival began. 'I am positively bled to death' by creditors, he complained in 1886. He was fortunate to be able to sell both his timber mill (1888) and his Whakatane farm (1890) without great loss of his original capital.

Thereafter his efforts were concentrated on Brown Campbell and Company, now specialising in liquor imports, and on his brewery, which was doing, as Campbell put it, such a 'rattling' and 'thundering' business in the later 1880s it 'will pull me through'. In 1897 these liquor interests were merged with those of the firm of Ehrenfried Brothers. The amalgamation brought to the old man 'peace of mind which for nearly twenty years had been unknown to me'. Henceforth his one driving ambition was so to reorganise his finances that when he died the bulk of his One Tree Hill estate would pass as a public park, and 'a glory forever', to the people of Auckland.

At the age of 80 Campbell began withdrawing from business and public affairs. But he remained fixed in the public eye and regard. Here was one who had, over five decades, served on more than 40 committees, boards, trusts or directorates. His book had publicised his role as founding father of Auckland and his enduring affection for it. The other pioneer identities had dropped off one by one, until he alone remained. He was acclaimed Father of Auckland. No ceremonial occasion was complete without his presence. Little wonder this 'venerable figure' became 'as familiar to Aucklanders as Mount Eden'.

When it was announced that the Duke and Duchess of Cornwall and of York would visit Auckland in May 1901 there was much concern that Campbell, as 'the most esteemed citizen of New Zealand', should be the mayor to welcome them. Campbell agreed, but only for the three months of the royal tour. This visit seems to have persuaded Campbell to give the park to the nation while he yet lived. He could use 'the presence of Royalty to give some éclat' to the gift of the 'cream of the Estate' - 230 acres of One Tree Hill to be called Cornwall Park to honour the heir apparent.

It caused little surprise but great satisfaction when on the day intended as the coronation day of Edward VII, 26 June 1902, Campbell was made knight bachelor. Subsequently the grateful people of Auckland donated by public subscription a bronze statue in mayoral robes, inscribed 'John Logan Campbell He gave Cornwall Park to the People of New Zealand', to stand at the gates of the park. Sir John, though he was virtually blind, delivered a highly emotional address at its unveiling on 24 May (Empire Day) 1906.

Through the auction of suburban villa sites on the margins of the One Tree Hill estate, Campbell was able to clear his mortgage on the remainder of this property. In 1907 he made a second gift of 104 acres, and then in 1908 donated a further 143 acres of endowment land for the upkeep of the park. In addition Campbell gave generously to a variety of charitable causes, especially those involving mothers and young children. In his will, after providing annuities for his wife and daughter, Campbell directed his executors to devote the bulk of his residuary estate to assist social, charitable and educational causes.

Campbell died on 22 June 1912, after a brief illness. The Auckland Star captured the city's feelings when it announced 'The Passing of a Patriarch'. On 25 June 1912 his body was borne from his Parnell home, Kilbryde, to its burial place on the summit of Maungakiekie (One Tree Hill), followed by the largest funeral cortège in Auckland's history.(Dictionary of New Zealand Biography)

Campbell (née Thomson), Mary …stone Charlotte; Born: England 17 January 1817; Married: Rev. Andrew Ramsay Campbell, Rector of Aston, Yorkshire; Died Firenze 4 July 1872 – nothing known

Campbell Scarlett (née Lomax), Hon. Frances Sophia Mostyn; Born: England 1924; Father: Edmund Lomax; Married: Hon Peter Campbell Scarlett; Daughter: Florence (dec’d 21 December 1915); Sons: Lawrence Peter Campbell Scarlett, Leopold James Yorke Campbell Scarlett (Born 9 September 1847, died 21 October 1888); Died: Villa Gallt, Firenze 27 September 1849 or 25 September 1850(!) (24) – see below 

Campbell Scarlett, Lawrence Peter; Born: Firenze 1 January 1846; Died: 16 October 1847

NOTES: 

Hon. Peter Campbell Scarlett, born 27 November 1804, was the son of Sir James Scarlett, 1st Baron Abinger and Louise Henrietta Campbell. He was born on 27 November 1804. He marriedFrances Sphia Mostyn Lomax, daughter of Edmund Lomax, on 22 May 1843. He later marriedLouisa anne Murray, daughter of James Wolfe Murray, Lord Cringletie, on 27 December 1873. He died on 15 July 1881 at age 76. Peter Campbell Scarlett, while British chargé d'affaires as HM’s Secretary of Legation to the Court of Tuscany, in 1851-1855, defended the interests of the Tuscan Protestants and intervened on their behalf at the Grand Ducal Court. He took a particular interest in the Anglican community. He was invested as a Companion, Order of the Bath (C.B); Envoy Extraordinary and Minister Plenipotentiary to Brazil between 1855 and 1858; Minister to Florence between 1858 and 1860. He held the office of Deputy Lieutenant of Surrey; Envoy Extraordinary and Minister Plenipotentiary to Greece between 1862 and 1864; Envoy Extraordinary and Minister Plenipotentiary to Mexico between 1865 and 1867. Died: 15 July 1881.


Lt. Col. Leopold James Yorke Campbell Scarlett married Bessie Florence Gibson, daughter of Edward Gibson, on 16 February 1871. He gained the rank of Lieutenant Colonel in the service of the Scots Guards. He lived at Parkhurst, Surrey, England. 

Shelley Leopold Laurence Scarlett, 5th Baron Abinger (b. 1 April 1872, d. 23 May 1917), was the son of Lt. Col. Leopold James Campbell Scarlett and he married Lila Lucy Catherine White, daughter of Rt Hon. Sir William Arthur White, on 8 August 1899. He died on 23 May 1917 at age 45 at London, England, without issue. He held the office of Honorary Attaché to Stockholm between 1897 and 1899. Commander: Royal Naval Volunteer Reserve. 

 
Cambpell Spence, Beatrix Fanny Mary; Born England 1865; Father William Campbell Spence; Mother: Sarah (née Blackmore); Died 30 March 1868 (3) – see below
Campbell Spence, Katie Isabel; Born 7 November 1869; Father William Campbell Spence; Mother: Sarah (née Blackmore); Died 10 November 1870 


NOTES:

Unfortunately nothing seems to be known of either William Spence Campbell or his wife, Sarah Blackmore, but given the early deaths of both Beatirix and Katie, it was a singularly tragic period for them - the two and a half years from March 1868 to November 1870.

Capei (née Gamgee), Emma; Born England 1839; Father: Joseph Sampson Gamgee; Mother: Marianne Gamgee;  Married: Lorenzo Capei(?); Died Firenze 16 July 1868 (29)

NOTES[0056]

Joseph Sampson Gamgee, Emma’s father, was born April 17, 1828, in Livorno, Italy; and he died on September 18, 1886. A doctor, he is most famous for being the inventor of cottonwool and “Gamgee’s tissue” - a material consisting of a thick layer of absorbent cotton between two layers of absorbent gauze, used in surgical dressings.  He was the son of a British veterinary surgeon from Edinburgh who practised in Livorno (Leghorn), Italy. Following education on the continent he became interested in veterinary surgery and wrote several papers, the first when he was 16. His topics were the calcified testicle of a ram and ossified enchondroma of the testicle of a stallion. He studied veterinary medicine from 1846, qualifying in 1849, and then began medical studies at University College Hospital in London. For a period he shared lodgings with Joseph Lister (1827-1912) – later Baron Lister of Lyme Regis – the founder of antiseptic surgery. While he studied medicine, Gamgee practised as a veterinary. He became a Member of the Royal College of Surgeons of England in 1854, subsequently a Fellow of the College of Surgeons in Edinburgh. He worked at the Royal Free Hospital.


Being multi-lingual, Gamgee travelled widely throughout Europe for further studies in Paris, Brussels, Vienna, Florence and Pavia. In Paris he became a friend of Louis Pasteur (1822-1895) and worked at the University of Paris. Gamgee worked for a period as a surgeon at University College Hospital, and then tended the wounded from the Crimean War (1853-1856) at the Anglo-Italian Hospital in Malta.


Most of Gamgee's professional life was spent in Birmingham. He came there in 1857 and was elected to the medical staff of The Queen’s Hospital, founded in 1841. Here he performed a successful amputation of a man's leg at the hip joint. The man, a former coal miner, had an enormous growth on the femur with a weight of more than two thirds the weight of the man himself.


Gamgee was interested in all hospital matters and is remembered for his great efforts to improve hospital conditions, and occasioned the building of a new hospital wing. Due to ailing health he resigned his position at Queen's Hospital in 1881, when he was appointed consultant surgeon. Gamgee had a great knowledge of literature and was a busy and elegant writer as well as an outstanding speaker -and hard-working surgeon.


It has been said that John Ronald Reuel Tolkien (1892-1973) used the surgeon's name for Sam Gamgee, Frodo Baggin's faithful companion in The Lord of the Rings. However, sadly this is not the case, according to one of Gamgee's descendants: "I had a great uncle Sam who wrote to Tolkien about this. Tolkien replied and said he was sorry, the name wasn't based on anyone, he didn't even know Gamgee was a real surname!" (Ela Gamgee). 

In Birmingham, ‘gamgee’ is apparently the local word for cotton wool.
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Carbis (née MacCalam), Mary Josephine; Born: Scotland 1835; Died Firenze 14 December 1875 (40) – nothing known
Carbonel, Captain George Henry; Born England 1820; Died Firenze 5 August 1842 (42) – nothing known
Carew, Emma; Born England 1786; Died Firenze 26 March 1856 (80) – nothing known
Carlyon(née De Courcy), Elizabeth; Born England 1775; Died Firenze 15 January 1855 (80) – nothing known

Carton, Sara; Born: England 1827; Died Firenze 24 Spetember 1845 – nothing known
Cary, Henry; Born New York USA 1785; Died Firenze 18 August 1857 (72)

I can’t find anything about this chap – he wasn’t the author (dates are out by 5 years each way) and he wasn’t related to Thomas Jefferson as far as I can determine – problem is there were lots of Henry Carys from NYC in the early 1800s

Castellan, Arthur William; Born: Firenze December 1876; Father: Edward Castellan; Mother Lucy; Died 7 March 1877 – nothing known
Cameron (née Machintosh), Agnes; Born England 1845; Died Firenze 7 April 1874 (35) – nothing known
Castellani (née Dodge), Caroline Mary; Born Lancaster, Massachusetts USA  ?; Father George Dodge; Mother. Sarah (née Booutelle – 2nd wife) of New Hampshire USA; Descendant of: John Dodge of Middle Chinnock England; Married: Edoardo Castellani; Son Wilson Castellani; Died: 21 February 1876

NOTES:

There were/are innumerable Dodges, particularly in Worcester County, Massachusetts.   Perhaps the most relevant one is George Edward Payson Dodge, the son of George Dodge and therefore Caroline’s brother, who was born in Bennington in 1839, As a child he moved to Lancaster, Massachusetts, then to Boston and finally to Chicago, where he and two others established the Phelps Dodge & Palmer wholesale boot and shoe company.  In Bennington, there is now a Dodge Library and the library's bronze doors were given to the library in memory of Mr. Dodge by his partner, Mr. Phelps. 

Bennington was formed in 1842 and is in the southwest of New Hampshire along the Contoocook River.   
In 1860 a group of resident women founded the Bennington Circulatory Library and for 20 years acquired and maintained a collection of 235 books that were held in various private homes.  In March 1880 the town voted to establish the Bennington Town Library and from 1880 until 1906 the library operated from what is now the restroom at the Bennington Town Hall. In 1906 George Edward Payson Dodge, at the request of his aunt, presented the town with $8,000 to build a library on Main Street that still serves as the town library. The library was dedicated on August 1, 1906 and has since been known as the G.E.P. Dodge Library.    

Cattani Cavalcanti (née Wilson) Robina; Born: Scotland 1813; Father: Andrew Wilson of Edinburgh, Scotland; Mother Rachel; Married (1840) Leopold Cattani Cavalcanti; Died of Cholera, Montecatini 28 July 1855 (42)

NOTES: 

Andrew Wilson, Robina’s father, was almost assuredly, a teacher of Mathematics of the Trustees Academy School of Arts in Edinburgh in the early 1820s

 
Celestini, (née Perkins), Mary; Born xxxx; Married(1): Dr Joseph Anthony Pouget; Married(2): Francesco Celestini; Died Firenze 6 March 1847 – nothing known
Charles, Mary; Born England xxxx; Died Firenze 30 September 1842 – nothing known
Charley, Joseph; Born England 1825; Occupation: Coachman; Died Firenze 21 July 1847 (22) 

NOTES:

Whilst nothing is known of this Joseph Charley, it is quite clear he was part of the household of one of the Anglo-Florentine families and came with them to Florence. Incidentally, a may or may not be relative, another Joseph Charley, was indicted at the Old Bailey on 5 July 1732 for assaulting one Samuel Atkins, near Turnpike Lane, stealing his hat worth 4 shillings together with 3 shillings in cash. They were found guilty by the jury and sentenced to death. Good then, wasn’t it?

Charters (née ?), Emily; Born: England 1814; Married Major Samuel Charters (2nd Wife), Royal Artillery; Died Pistoia 7 January 1855 (41) – nothing known

Charters, Major Samuel B.A.; Born England 1788; Major, Royal Artillery; Married(2) Emily; Died Pistoia 6 september 1866 (78)

NOTES: 

There is a tomb in Pisa to his other wife, first or second is not truly known: except he was 26 years older than Emily and he only survived her by 12 years, her dying when he was 67.

Chawner, Eloisa; Born: England 29 October 1795; Died: 5 June 1867 (72) – nothing known


Checcucci (née Wildman), Lydia; Born England 1783; Father Peter Wildman; Married Joseph Checcucci c1808; Died Firenze 10 June 1863 (80) – nothing known

Cheves, R Hayne; Born: South Carolina, USA 1829; Died: Florence 14 August 1856 (27)

NOTES:

By his very name and birthplace, this young man was undoubtedly related to two of the famous South Carolina statesmen of the early 19th century: Langdon Cheves (1776-1857) and Robert Young Hayne (1791-1839). The Hayne family is/was somewhat extended and it seems that one of Hayne’s sisters married a brother of Langdon Cheves and thus both these gentlemen were his uncles – but it has to be said, we have been unable to confirm this.
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Langdon Cheves
Langdon Cheves (pronounced chivis) was both an American politician and president of the Second Bank of the United States. He was born at Rocky River, South Carolina and died in Columbia, South Carolina. His father, Alexander, was a native of Scotland; his mother, Mary Langdon, was from Virginia.  At the age of ten he went to Charleston to earn a living, and at sixteen had become confidential clerk in a large mercantile house.In spite of the advice of his friends, who thought him "born to be a merchant," he began studying law at age 18. In 1797 he was admitted to the bar, and soon became eminent in his profession. Before 1808 his yearly income from his practice exceeded $20,000, making him wealthy for his time.

In 1806 he married Mary Elizabeth Dulles, of Charleston. In 1810 he was elected to congress, along with William Lowndes and John C. Calhoun, and soon distinguished himself. His speech on the merchants' bonds in 1811 was especially remarkable for its learning and eloquence. Washington Irving, who was present, said it gave him for the first time an idea of the manner in which the great Greek and Roman orators must have spoken.

Cheves was a zealous supporter of the War of 1812; he was chairman of the naval committee in 1812, and of the committee of ways and means in 1813. On January 19, 1814, Cheves succeeded Henry Clay, who was sent as commissioner to Ghent, to become the ninth Speaker of the United States House of Representatives. His most memorable act as speaker was the defeat of the re-charter of the Bank of the United States. After peace was declared in 1815, he declined re-election, and returned to the Charleston bar. In the following year he was made a judge of the superior court of South Carolina.In 1816 the national bank was rechartered, but within three years had been nearly ruined by mismanagement. In 1819 Cheves was elected president of its board of directors, and during the next three years succeeded in restoring its credit. In 1822 he resigned. Cheves became chief commissioner of claims under the treaty of Ghent.After living for a time in Philadelphia and afterward in Lancaster, Pennsylvania, in 1829 he returned to South Carolina, and lived in retirement on his plantation for the remaining twenty-eight years of his life. He wrote occasional essays and reviews.

Cheves was an early supporter of the idea of the Southern states seceding from the United States. In the excitement of 1832 he condemned the scheme of nullification as not sufficiently thoroughgoing. He considered it folly for South Carolina to act alone; but he was strongly in favor of secession, and in 1850, as a delegate to the Nashville convention, he declared himself friendly to the scheme, then first agitated, of a separate southern confederacy. South Carolina would secede from the union eleven years later, in 1861.

Robert Young Hayne was an American political leader. Born in St. Pauls Parish, Colleton District, South Carolina, he studied law in the office of Langdon Cheves in Charleston, and in November 1812 was admitted to the bar there, soon obtaining a large practice. For a short time during the War of 1812 against Great Britain, he was captain in the Third South Carolina Regiment. He was a member of the lower house of the South Carolina state legislature from 1814 to 1818, serving as Speaker of the House in the latter year; was attorney-general of the state from 1818 to 1822, and in 1823 was elected, as a Democrat, to the United States Senate.

Here he was conspicuous as an ardent free-trader and an uncompromising advocate of States Rights, opposed the protectionist tariff bills of 1824 and 1828, and consistently upheld the doctrine that slavery was a domestic institution and should be dealt with only by the individual states. In one of his speeches opposing the sending by the United States of representatives to the Panama Congress, he said, "The moment the federal government shall make the unhallowed attempt to interfere with the domestic concerns of the states, those states will consider themselves driven from the Union."

In American politics, Senator Hayne is best known for his debate in January, 1830 with Daniel Webster during which he cited the fact that New England had failed fully to participate in the war of 1812 to 1815. The debate arose over the so-called Footes Resolution, introduced by Senator Samuel A. Foote (1780-1846) of Connecticut, calling for the restriction of the sale of public lands to those already in the market, but was concerned primarily with the relation to one another and the respective powers of the federal government and the individual states, Hayne contending that the constitution was essentially a compact between the states, and the national government and the states, and that any state might, at will, nullify any federal law which it considered to be in contravention of that compact. The resentment that the southerners held towards the people of New England erupted on January 19, 1830 when Senator Hayne attacked the people of New England. Senator Webster responded on the next day. Senator Hayne spoke again on the 21st, 25th, and 27th. Senator Webster spoke again on the 26th and 27th, however, the fact that the States of New England were lukewarm to the American cause during the war of 1812 could not be denied. By contrast, the State of South Carolina had fought fiercely against England. A cantankerous relationship continued to exist between the southerners and the people of New England until the time of secession from the Union and the outbreak of the Civil War.

Resigning from the Senate, he was Governor of South Carolina from December 1832 to December 1834, and as such took a strong stand against President Andrew Jackson, though he was more conservative than many of the nullificationists in the state. He married a Pinckney girl, whose family was also highly politically oriented, Charles Cottsworth Pinckney being a Presidential candidate in 1804 and 1808 and his brother, Arthur Peronneau Hayne was also a US senator.  His son, Paul Hamilton Hayne (1830-1886), was a poet of some distinction, and in 1878 published a life of his father.

 
Chichester, Mary; Born England 1816; Married Capt George Chichester of Arlington, Devon; Died “suddenly” Livorno 14 July 1840 (24)

NOTES: 

The young Mary Chichester died about 8 months after her daughter, Florence Susan (see below), who lived a mere 9 months.  

The Chichesters of Arlington Court were an important English family from as early as the 16th century. Apart from Arlington Court in Devon – gardens created built by Sir Bruce Chichester in the mid 19th century and now in the hands of the National Trust – the family ‘seats’ included another property in Devon and two in Wales. Capt. George seems likely to have been the grandson of John Chichester of Arlington and thus the nephew of another Mary Chichester, who married Thomas Hugh Clifford in 1791. The Cliffords played host on several occasions to the exiled French king, Louis XVIII, and indeed Thomas, through that influence, was made 1st Baron Dulverton by the Prince Regent in 1815. This Mary is important as she had her portrait painted by George Romney in 1789; Romney went on to paint portraits of such as Lady Emma Hamilton. 
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Mary Chichester by George Romney

Maquay Diaries: 15 Jul 1840: goes to Leghorn following the sudden death of Mrs Chichester who died on 14th ‘curious accounts from the servant, it was settled during the day by White that I should go down to see about it.’  Maquay waits for the arrival of her husband from Naples and returns to Florence on 20 Jul.; 22 Jul: attends Mrs Chichester’s funeral, ‘quite private.’


Chichester, Florence Susan; Born: Firenze 3 February 1839; Father: Capt George Chichester; Mother: Mary; Died: 23 October 1839 – see above

Child, Henry Dorr; Born: Boston, Massachusetts, USA 1812; Son(?) Addison Child; Died: Firenze 25 May 1874 (56)

There is obviously a bit about this guy somewhere but I’m blowed if I can get it! Keeps off-tracking!

Childers, Roland Frances Wal(l)banke; Born Doncaster 1830; Father John Wallbanke Childers of Doncaster; Died Firenze 2 November 1855. 

NOTES: 

Interestingly Roland does not appear in any of the references to John Walbanke Childers that exist – according to those John had a daughter, Lucy, but there is no overt mention of a son. John Walbanke Childers (1789-1886), was onetime MP for Cambridgeshire but he was obviously rather more than that. Harking from Cantley in Yorkshire, the first Walbanke-Childers ‘mentioned’ is Lt. Col. Michael Childers, 11th Light Dragoons, who was the eldest son by a second marriage of Charles Walbanke-Childers “who assumed the latter name on inheriting the estates of his grandfather, Leonard Childers of Carr House, Doncaster, Yorkshire.” Michael Childers died on 9th January 1854. 

John married an Anne Wood and, in 1851, he purchased (from the Waldegraves) - and became Lord of the Manor of - the twin manorial estates of St.Andrew’s and St. Mary’s in Whittlesey, Isle of Ely, Cambridgeshire – either prior to or post his becoming the Member of Parliament. We know he made various donations to schools in Whittlesey.

However, it is his daughter Lucy (1836-1870) who claims particular attention as she married William George Eden, 4th Baron Auckland, on 8 October 1857. She became Baroness Auckland on 25 April 1870 and died 2 weeks later. They had 7 children. 

Anthony Eden (1897-1977), Earl of Avon, British Prime Minister (1955-57) was therefore related to Roland Childers, Lucy was almost certainly his great aunt – not that he ever met her. Anthony was the son of Sir William Eden (1849-1915), second son of the 6th Baronet, and Sybil Grey.
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Anthony Eden 


Christie, Charlotte; Born England 3 June 1814/15(?); Father John Christie; Mother Caroline Christie; Died Firenze 28 April 1832 (17) – nothing known

Churchyard, Elizabeth; Born England 1797; Died Firenze 31 July 1844 (47) – nothing known

Chute, Capt James; Born England 1839; Captain H.M. 54th Regiment of Foot; Married Eleanor; Died 24 November 1876 (37) 

NOTES:

Whilst there is little known about this James Chute, in particular, except that he was commissioned 2nd Lieutenant in 1857, he must have been a member, distant or otherwise, of the families making up the ‘Tralee Protestant Aristocracy’ of 19th century Co. Kerry, in Ireland. The Boyles, Chutes, Crosbies and Dennys, all of whom have ‘representatives’ in the cemetery (see individual entries), together with the Blennerhassetts, held most if not all of the important Civil/Governmental/Political and other posts in the area during most of the 19th century; they intermarried (voraciously!) and clearly had their ‘ups and downs’ – for instance, a Richard Chute, eldest son of Francis Chute of Chute Hall, Tralee, married Theodora Blennerhassett, on 17 October 1836 – the marriage was carried out by her brother-in-law, Rev. Edward Maynard Denny who was married to Millicent Agnes Blennerhassett, and was certainly a relative of Anthony Denny; whilst (see Crosbie), one John Gustavus Crosbie, who married a Catherine Blennerhassett, killed a Denny in a duel in 1794 and was subsequently poisoned by the Denny family!

Moreover, via the ‘ubiquitous Blennerhassetts’, there are links to the De Courcys (see entries for Elizabeth and Gerard De Courcy).

Quite how and why these members of a distended ‘clan’ came to be in Florence is not known.

Ciampi (née Simons), Philippina; Born: England 1810; Father John Simons; Mother: Sara (née Stambler); Married D. Oreste Ciampi; Died “after a long and terrible illness” Firenze 5 August 1870 (60) – nothing known
Clench, Beatrice Shakespeare; Born: England – no dates!
NOTES:

This lady and her brother, below, claimed to be the last descendents of the Immortal Bard. However, as current research seems to suggest that, regardless of the greatness of the plays and poems, William himself was possibly/probably a fictional personality, some could perhaps be forgiven for taking that claim with a large can of cerebos!

Clench, Claude Shakespeare; Born: England; former custodian of cemetery, artist, used present library as studio/ - no dates! - see above

Clifton, Blanche; Born: England 1843; Died: Firenze 6 October 1864 (21) – nothing known

Clive, Charlotte Mary Florentia; Born August 1828; Father Hon. Robert Henry Clive of Oakley Park Shropshire; Mother Lady Harriet Clive (née Hickman); Died 27 May 1846 (17)

NOTES: 

This young lady was the great granddaughter of Clive of India (1725-1774). Her father Robert Henry Clive was a son of Edward Clive, (1754- 1839), created 1st Earl of Powis in 1804, one of Robert Clive’s five children by Margaret Maskelyne, whom he married in Madras on 15 March 1753. 

Charlotte had an aunt, Lady Charlotte Florentia Clive (12 September 1787-27 July 1866), who apart from marrying Hugh Percy, Duke of Northumberland in 1817, was Queen Victoria’s governessss when Princess Victoria. 

Robert Henry Clive was Edward’s youngest child of four (two boys, two girls). He married Harriet Clive Hickman, Baroness Windsor, the daughter of Other Hickman Hickman, 5th Earl of Plymouth (son of Other Lewis Hickman and father of Other Archer Hickman!) as a result of which all Robert’s six surviving children assumed the name Windsor-Clive, Harriet’s having also brought Oakley Park into the marriage. The Earldom of Plymouth died out in 1843 only for it to be re-incarnated by Harriet’s grandson, Robert George Windsor-Clive in 1905; as well as the family’s re-using the somewhat unique forename of ‘Other’ (derived from the Viking name, Otho) – in the shape of the current 3rd Earl, Other Robert Ivor Windsor-Clive (b 1923)
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Robert Clive

CLOUGH, ARTHUR HUGH; Born: Liverpool 1 January 1819; Father: James Butler Clough; Mother: Anna Clough; Married: Blanch Smith (cousin of Florence Nightingale); Died: Firenze 13 November 1861 (42)

NOTES:

Arthur Hugh Clough was head boy at Rugby School when the unabashed Flashman was there (see Tom Hughes’ Tom Brown’s Schooldays). He was a forerunner of the Victorian rebel and was caught up in the cause of Italian freedom, as his verses attest.
                                          [image: image10.jpg]


Arthur Hugh Clough

Born the second of four children, ‘Cluffie’ spent his early years in South Carolina where his father was a regularly bankrupt cotton merchant. Sent back to England, to Chester, in 1828, he got to Rugby in 1829. When he left, in 1837, he was Dr Arnold’s “most promising student” and a friend of the Doctor’s son, Matthew. 

Not generally ‘popular’, Cluffie has been increasingly appreciated in recent years and is perhaps best known for his poem “Say not the struggle naught availeth, the labour and the wounds are vain…” mostly because of the last line – “But westward, look, the land is bright” - famously quoted by Churchill in WW2, just prior to America’s joining the Allies.  

From Rugby he went to Balliol, on scholarship. Sadly he did not fulfil Arnold’s best expectations – getting only a second, he walked the 50 miles to Rugby to tell Dr Arnold “I have failed” – but by 1842, he had won a Fellowship at Oriel. Six years later, religious ‘considerations’ meant he resigned his fellowship and went ‘on giro’ to France and Italy. He visited Florence for the first time in 1843 during his classical and monastic tour, during which he travelled to Vallombrosa, Camaldoli and La Verna.
He was in Rome - for 2 months - with Garibaldi, when it fell to the French and his letters to F.T.Palgrave (famous for his ‘The Golden Treasury’ of English poetry) are of greater interest/accuracy than the concurrent reports of the Times correspondent! On return, after holidaying in Venice, he became Principal of University Hall but by 1853, he’d resigned, travelled to Boston in hopes of a post at Harvard and then joined the Education Office, in London - and got engaged to Blanche Smith, Florence Nightingale’s cousin.  As a result, the redoubtable Flossie got him into her web, first regarding nursing at Scutari, in the Crimea – he seemingly never wanted and never did escape from that mesh! The ‘Lady of the Lamp’ called on him for help over innumerable matters during especially her formation of the St Thomas’s Nursing College and subsequently the founding, led by Jean Dunant, of the International Red Cross - one of which jobs effectively led to his death; Flossie was nothing if not forthright and ‘persuasive’! 

Never physically strong, he caught scarlatina in 1860 and that, plus exhaustion from over work, required him to go find a ‘cure’ – coincidentally Flossie had ‘some things’ for him to do across the Continent. Returning from Greece, he arrived in Florence in the late summer of 1861 and on top of carrying out Flossie’s tasks and travelling the area, he spent time with the irascible Walter Savage Landor, another Old Rugbeian and also buried here, then living in Fiesole. He then caught malaria and became cerebrally paralysed. He died on November 13th, aged just 42. His grave used to bear the modest epitaph “Arthur Hugh Clough, Sometime Fellow of Oriel College”

For all that he is not a particularly well-known figure, he was one of the important lyric poets of the mid-Victorian era and a friend of lots of literary people, including the Tennysons, the Carlyles, Emerson, Longfellow and Thackeray as well as Matthew Arnold, whose “Thyrsis” is a lament to him. 

His younger sister was Anne Jemima Clough (1820-92), was one of the founders of the Women’s Suffrage Movement, in 1867, and later became Principal of Newnham College.

Susan Horner Diary: “Sunday 8 December [1861] I went to the Italian Church, and Mamma Joanna and Mrs Zileri to the Scotch - Blanche and I went to Mrs Bracebridge to talk over the stone she is erecting to her husband's memory. She walked back with me afterwards from the Hotel de la Ville to our house. Harry Stewart called and Mr and Mrs Macbean from Leghorn. The Marchese Torregiani (owners of the Villa Torregiani just outside Lucca) sent me Champollion's work on Egypt as Blanche wanted me to take a drawing from the winged figure of the Divinity for Mr Clough's tombstone. The windows at the Pitti all lighted up for a grand reception given by the Prince Carignano. A soldier's funeral has just past our windows.”

Cocker, Saxon; Born: England 1812; Died: 25 January 1836 (24) – nothing known

Coffin, Sophia Anne; Born: England 1834; Father: Capt J.T.Coffin R.N.; Died: Siena 15 September 1849 (14)

NOTES:

It is said – somewhere - that this young lady died of whooping cough – but, of course, it wasn’t the cough that carried her off…No! It was the coffin they carried her off in! (Hey! Come on! It was irresistible!)

Cole, Rebecca Bond; Born: England 1770; Daughter: Elisa Anna Moore?; Died: 23 April 1844 (74) – nothing known
Cole, William; Born England 1799; Died Firenze 28 December 1851 (52) – nothing known

Colles (née Ziegler), Margaret; Born England 1809; Died Firenze 3 June 1876 (67) – nothing known

Cookes, Denham; Born Woodhampton, Worcestershire, England 1811; Died: Firenze 21 April 1847 (36) 

NOTES:

Denham Cookes seems to have been a bit of a character. The great Francis Galton mentions, in his diaries, how he met him in London (sometime around June 10, 1843) when preparing to go to Dresden with his sister. Frank wrote to her that he had seen " the farce of Fortunio at Drury Lane, which is certainly most absurd and contains more puns than it has hitherto fallen to my lot to listen to even from yourself" Before leaving, he spent a few days of seeing other friends - Partridge, Kays, Horners, and relations including Hubert Galton, Charles Barclay, and the Gurneys (of Barclays Bank fame!) - and a new acquaintance, Denham Cookes, is made. "He has the funniest head I ever saw, is exceedingly agreeable, and at his ease; nobody except his lawyer knows where he lives, under cover to whom all communications are addressed. His hair is yellowish red; his face something like this [sketch of a face with bizygomatic much greater than minimum temporal breadth]. He told us a great deal." 

Maquay Diaries: “19 Apr 1847: he goes to see the last day of the races at the Cascine, ‘and Denham Cooke road a horse of Lord Ashtown, Paddy, and on leaping the first hurdle came in contact with another horse…fell on his head the horse also falling on him, he was taken up insensible and carried to the [?] house from where he was taken by the Misericordia to [Grove ?] at Casa Standish.’ Cookes was attended by three doctors, two stayed with him the first night, as did JLM. JLM stayed with him again on 20th and on the 21st when he died.; 23 Apr: ‘he was opened this morning no internal injury or [?] injury to the head. The brain [?] blood in small quantity in 3 places caused his death.’; 24 Apr: funeral, ‘very well attended Packenham, Demidoff, Ashtown, Knox, Tysen, Weld and Brunill, Murray [Grove?] and myself. Many Italians attended.’
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Lord Ashtown
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The Lords Ashtown are primarily known as the owners of Castle Oliver in Ireland. This came to them via Elisabeth Oliver-Gascoigne, who inherited it from the Olivers themselves, who had held the place since 1750. In about 1830, Elisabeth married the cousin of her sister Mary’s husband, Frederick Mason Trench, who inherited the title of Lord Ashtown from his uncle in 1840. 

These two sisters were very remarkable women. Of great compassion and civic spirit they sought to relieve the distress of people in the Kilfinnane area during the Great Irish Famine following 1846. They are said to have ‘spent every penny that they could get, even selling the collections of many years, sometimes at far below their value, in order to feed the starving people; but they gave ungrudgingly their time and and saved many lives’. There is a stained glass window in the Kilflynn Church dedicated to the memory of Lady Ashtown. The inscription reads: "Erected in loving memory of Elizabeth Baroness Ashtown of Clonodfoy who died at Montreux Switzerland Feby 23 1893 aged 80 years by her special desires she was buried where she died. Her loss is deeply mourned in this parish where she resided for over 50 years and ever most generously ministered to the wants of all those who were in need sickness or distress. Blessed are the dead who die in the Lord." 

Both sisters were also artistic. They made stained glass windows and painted panels on doors, designed stencils and wall coverings, and probably fabrics as well. Some of their work still survives at Castle Oliver. Lady Elisabeth Ashtown died on the 23rd February 1893, at the age of 81, having survived her husband by thirteen years. Having had no children together, Elisabeth left Castle Oliver to her husband’s grandson from his first marriage, the Honorable William Cosby Trench (1869-1944). From that time the Trench family occupied the Castle. 

In about 1975 the last descendent of the Trench family left Castle Oliver, and it fell into disrepair. The estate had been reduced from 7,142 acres to just 15 acres. 


Cooper; Eliza; Born: Firenze(?) 1834; Father: Thomas Cooper; Mother: Esther Cooper; Stepmother: Paolina Angiolini; Died: Firenze 31 January 1867 (33) – nothing known
Cooper, Esther; Born England 1802; Married: Thomas Cooper; Daughter: Eliza Cooper; Died Firenze 28 August 1856 (54) – nothing known

Cooper, Thomas; Born England 1810; Married: Esther Cooper (1), Paolina Angiolina (2 – 26 June 1858); Daughter Eliza Cooper; Died: Firenze15 November 1866 (56) – nothing known

Corgialegno (née Scot), Louisa; Born Kent, England 1805; Married Demetrio Corgialegno; Died Firenze 15 June 1875 (70) – nothing known
Corry, John; Born England 1790; Died: Firenze 16 October 1855 (60) – nothing known

Cottrell, Alice Enrica Augusta; Born Firenze July 1848; Father ‘Count’ Henry Cottrell; Mother: Sophia Augusta (née Tulk; married 1847); Brothers: Charles Lewis,  Henry Edward Plantagenet (born 1851); Aunt: Eleanor Augusta Tulk; Died Firenze 8 November 1849.

NOTES: 

Alice Cottrell was 16 months old when she died and her tombstone bore an inscription dictated by Elizabeth Barrett Browning which read: 'And here, among the English tombs,/ In Tuscan ground we lay her,/ While the blue Tuscan sky endomes/ Our English words of prayer'. The tomb no longer exists but the Armstrong Browning Library, Baylor University, has replaced the epitaph with a plaque on the Gatehouse wall. Elizabeth Barrett Browning's Aurora Leigh (lines 101-108) gives a similar Florentine epitaph placed on the opposite wall of the Cemetery Gatehouse: 

There's a verse he set

In Santa Croce to her memory

'Weep for an infant too young to weep much

When death removed this mother' - stops the mirth

Today on women's face when they walk

With rosy children hanging on their gowns,

Under the cloister, to escape the sun 

That scorches in the piazza.

Cottrell, Charles Lewis; Born Firenze May 1850; Died Firenze11 June 1850 – see Alice Cotrell above

Courtenay, Rev. Dr. Kenneth; Born England 1770; Died Villa da Pace,Firenze 26 April 1838 (68) – nothing known

Cowell, Sara; Born England 1827 Died Firenze 8 September 1865 (38) – nothing known

Cox, Catherine; Born England 1863; Father (?)Robert Frederick Cox; Mother Margaret (née Ward – married 6 March 1848?); Sisters: Emilia, Georgina; Died Firenze 22 September 1877 (14) – see Robert Frederick Cox below

Cox, Emilia; Born England 1861; Died Firenze 3 October 1872 (21) – see Catherine Cox above

Cox, Georgina; Born England 1865; Died: Firenze 4 March 1870 (5)– see Catherine Cox above
Cox, Robert Frederick; Born England 1824; Married Maria Jacktasan(?) (née Ward, 1821-82); Died Florence 1849 (!27)

NOTES

There seems to be a considerable amount of confusion about the Cox family, insofar as to who this Robert was - probably the above three sisters’ grandfather – well, he can’t have been their father given the dates! The marriage between Robert and Mary Ward seems to have taken place certainly in 1848 but the eldest ‘daughter’ (above) Emilia was not born until 1861 – some 13 years later and 12 years after this Robert had apparently died, whilst Catherine and Georgina arrived at two year intervals, after her. Further records show a Robert Cox born in 1856 (dec’d 1882) and James Cox born 1858 – but that Robert couldn’t have been the father either – he would have been 5 when Emilia was born! Moreover, those same records show: Frederick Cox born in 1861(dec’d 1910) the same year as Emilia above - and if she had been a twin surely it would have been remarked upon! And they then show: Emilia Young(sic) born Southsea 1856 (dec’d 1899) - which dates bear no relation to the above – and Georgina Margherita Cox born 1887 – again, nothing to do with the above. There were various other Cox boys and girls born in the latter years of the 19th century – one of whom, Louisa Cox Kelly, born 1888 (dec’d 1906) is stated to have been the above Frederick’s daughter.

Whatever the result of the above jigsaw, the fact that these three girls all died in the 1870s at young ages, seems to have been a very sorry turn of fortune for whoever were their parents. Incidentally the conjunction of ‘Frederick’ and Cox as the last two names of ‘known’ Cox males seems to have been remarkably prevalent in the 19th century, so much so that one finds it hard to believe that they weren’t all related in some way.

Cracken, Anna Maria/Mary; Born America 1785; Died Firenze 31 October 1828 (43) – nothing known

Cracklow, Caroline Buffar; Born England 1832; Father David Cracklow of Peckham, England; Mother Mary (née Buffar?); Died Firenze 29 August 1857 (25) - nothing known

Craft, Elizabeth; Born England 1784; Married John Craft of London, England; Died: Firenze 11 September 1839 (55) – nothing known

Craigie, James; Born Glasgow Scotland 1754(?); Profession: Surgeon RN; Died Firenze 28 January 1833

 
NOTES:

The grave gives James’s date of death as ‘1843’ however in the Maquay Diaries: 29 Jan 1833: ‘a Mr Craigie, English, shot himself last evening.’

Crawford Saunders, Arthur Herbert; Born January 1853; Father Arthur Saunders; Mother Anna Crawford Saunders; Died 21 August 1854

NOTES:

Anna Holland Crawford (1787-1845) and Arthur Crawford Saunders (1834-1854), the parents of little Arthur Herbert, are stated to have been “members of the family that made Villa Palmieri, near San Domenico di Fiesole, a lively focal point for the social and intellectual life of cosmopolitan Florence”. That statement is somewhat questionable, in several respects, but most especially in terms of how close they truly were. 

The Earl of Crawford and Balcarres is credited with having ‘restored’ the villa and gardens in the 1870s – that must have been the 25th Earl (dec’d 1880). In fact he didn’t. His ‘restoration’ was to build a Victorian ‘mixed’ garden, in much the same way as Elizabeth Bacciochi (Napoleon’s sister) ‘restored’ the Villa Reale gardens, near Lucca; she converted much of them into a Lancelot (Capability) Brown ‘park’ garden - i.e. she destroyed much of the original formal Italianate design of the 16th and moreso 17th centuries (LCB, or rather his popularity, has a lot to answer for!). More to the point perhaps, the Earl’s name was Alexander William Crawford Lindsay and all the Earls of Crawford carry the Lindsay/Lindsey surname, even to the present day. It is certainly true that the Crawford clan, which originally came from North Lanarkshire, started marrying Lindsays in about 1200 but no direct line Lindsay has married a Crawford since before 1800. One might suggest Anna and her husband had delusions of grandeur to which they had little real claim - but one has no doubts at all that they were nice people!

The Villa Palmieri itself does have quite a history. Its most famous early mention is probably the one by Boccaccio in ‘The Decameron’ (written c1350) where, in the ‘Third Day’, he describes the gardens; this is surely right in that Villas were not part of the ‘Renaissance’ Tuscan landscape much prior to that time – before then it was fortified castles, as they hadn’t yet discovered Pliny the Younger’s letter “My house in Tusculum”, which together with the change in warfare techniques, was the precurser to the huge amount of ‘villa building’ that went on, especially in Tuscany, in the subsequent two/three centuries. Still, it seems as if the Villa Palmieri was one of the first of its kind. 

Without going too far into the history of Renaisance villas and their gardens, it would appear that the place went into some disrepair from about 1700 until Earl Crawford acquired it in c1845, whereon he set about restoring it to its former puissance, rather than adhering to a ‘restoration programme’ per se – he did keep just a few vestiges of the original garden (e.g. the lemon garden).  

There is evidence to suggest that Alexander Dumas’ father visted the Villa in the mid 1840s, when some restoration was clearly in train, but it is perhaps more relelevant that Queen Victoria stayed there, as presumably a guest of the 26th Earl, James Ludovic Lindsey, who would have been 41, in 1888 - the 25th Earl’s having died 8 years before; there is a singular anecdote about how the latter’s body was stolen from its vault in 1881 – presumably for ransom purposes - and finally found in July 1882 just a few yards from Dunecht House, where it had been originally interred. The Queen seems to have visited the Villa Palmieri again in both 1893 and 1894. While there, she entertained the Italian King and Queen.

Quite what happened to the Villa in the decade after the Queen’s last visit is unclear. However, in 1904, it was purchased by Col. James W. Ellsworth who, we are informed, restored it.
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John Ellsworth
He was born in Hudson, Ohio on October 13 1849 and became a highly successful businessman and banker. After attending Western Reserve College in Hudson, in 1868, he started as a clerk in a wholesale drug firm in Cleveland. In 1869 he joined Ames & Company, a coal-mining firm, and acquired an ownership interest in 1873. Success followed and as ‘James W. Ellsworth & Co’ he bought coal mines in Ohio, Pennsylvania, and West Virginia and set up offices in Chicago, New York City, and Pittsburgh. The Ellsworth township in Pennsylvania was set up as a model town for employees, with citizens given rights to purchase land. He made a lot of money. As a result, he indulged his passion for numismatics and is today renowned as one of the world’s greatest coin collectors ever – coincidentally possibly even rivalling Lorenzo ‘Il Magnifico’ de Medici. On November 4, 1874, he married Eva Frances Butler (who died in 1888), by whom he had a son, Lionel, who became a famous explorer, and a daughter, Clare.
Bottom of Form

On November 19, 1892, as a member of the board of the World’s Columbian Exposition, he persuaded Marshall Field, the Chicago department store magnate, to form the Field Museum to preserve certain artifacts and exhibits from the Exposition (see also Elizabeth Dowse Davis below). This has become one of America’s most prominent historical museums. Ellsworth was also president of the Union National Bank of Chicago, 1896-8. 

He had homes on Park Avenue, New York City, and in Switzerland as well as elsewhere. He retained an interest in his hometown, Hudson, Ohio, lavishing lots of money on it. One proposal, adopted by the town in 1910, was that if Hudson would remain “dry” and prohibit the consumption of hard liquor for a period of 50 years, he would pay for the town’s water and sewage systems and pave the streets – not altogether sure what happened in 1960! Hudson was allowed to have one “beer saloon” conducted under strict guidelines. Just prior to his death he donated substantial sums to fund Amundsen’s polar expedition of 1925.

Ellsworth died in early June, 1925, at the Villa Palmieri, “which he had purchased in 1904 and subsequently restored.” He is buried in Ohio.

So clearly what we see today, at the Villa, is largely as a result of the work commissioned by Ellsworth, rather than the Lindsays or others.

Crewe, Fanny; Born: England 1790; Married Col, Richard Crewe, Honourable East India Company, Madras; Died Firenze15th November 1846 (56) – nothing known

Crockham, Irene M.; Born Firenze September 1839; Parents: ‘American’; Died: 21 October 1839 – nothing known

Crosbie, Charles; Born Northlands, Chichester, Sussex, England 3 February 1803; Father: Gen. John Gustavus Crosbie; Mother: Frances Page Thomas; Brother: Capt. John Gustavus Crosbie R.N. Married: Teresa Salvi of Bergamo; Children: Son, Col. John Gustavus (60th Rifles); Died Firenze 6 November 1875 (72). 

NOTES:

The Crosbie family seems originally to have come from Ballyheigue, Co. Kerry in Ireland, where we know a Thomas Crosbie was born in 1770 and prior to that, a Sir Maurice Crosbie was MP for Co. Kerry subsequently to become Lord Brandon and a correspondent of the Boyle family in the 1750s. However, to confuse matters, there were no less than 4 ‘John Gustavus Crosbie’ who lived between the late 18th and mid 19th centuries.

Charles’ father, John Gustavus, was a distant cousin of Col. John Gustavus Crosbie, MP for Kerry, who, when he was a candidate in a parliamentary by-election in 1794, killed Sir Barry Denny, 2nd Baronet, the sitting MP, in a duel: "at the first fire Denny is shot fatally through the head by the haphazard aim of a man who had never before discharged a pistol in his life” (Irish News 1794); Crosbie had taken offence at some real or supposed breach of neutrality on the part of Sir Barry Denny. Subsequently, Sir Barry Denny's father-in-law, Crosbie Morgell (MP for Tralee), filled his pockets with stones and drowned himself in Dublin: “His hat and umbrella were found purposely placed together on the wharf, in such a manner as to preserve them from the incurrent tide”. This John Gustavus married Catherine Blennerhassett on 1 October 1796 and then died in 1797, allegedly poisoned by the Denny family.
This branch of the family clearly moved to Sussex sometime prior to 1800 as Charles’ father, Gen. Sir John Gustavus Crosbie – son of Gen. Charles Crosbie and Sarah Thompson of Waterford – became the owner of Barnham Court farm, Barnham, Sussex not far from Chichester. His wife had inherited the property, including some 265 acres, from her mother, Frances Thomas (nèe Page)[?] whose father, John Page, MP for Chichester, had purchased it from the Rev. Thomas Musgrave’s niece an heir, Elizabeth Riggs in 1748.  This John Gustavus died in 1843 and Charles sold the property to his tenant, Richard Cosens, in 1853. 
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Barnham Court
It appears Charles then purchased a substantial property at nearby Appledram, as he and G Barttelott are listed as the “owners of the soil” for some 1197 acres, in 1861. Quite when Charles Crosbie came to Florence, or indeed when he met and married Teresa Salvi, is not known except his son was born in England in 1841; all of which might suggest he emigrated to Italy in the late1850s/early 1860s. Charles was clearly a man of some substance, insofar as there is a Crosbie Bridge at Donnington – over the Chichester Ship Canal (currently [2004] in need of rebuilding!).

Crossman, 
Rev. George Brickdale; Born: Ireland 1792; Parish: St. John’s, Offlest Grove, County Cork; Died Firenze 27 February 1854

NOTES:

Maquay Diaries: 28 Feb 1854: ‘Yesterday after Bank went up to the Columbaia having heard of the sudden death of poor Crossman who died suddenly between 9 and 10 a.m. saw Georgina Baker.’ 

Cumberland (née MacDonell), Loiuisa Catherine Adelaide; Born Algiers; Father Hugh MacDonell; Mother Ida MacDonell; Married Capt. George B. Cumberland, 42nd Regt; Died: Firenze 8 December 1842


NOTES:

It seems very possible that Louisa’s father-in-law was George Cumberland of Bristol, whose own father, another George Cumberland, married Elizabeth Balchen in 1749. ‘George of Bristol’ (1754-1848) was a writer, collector and amateur artist. He became a clerk on the death of his father in 1771, until ‘freed from financial necessity’ by a legacy in 1785. In 1788 he left for Rome, where he studied the work of Raphael, Marcantonio Raimondi and Giulio Bonasone, and collected prints and curios. He returned to England in 1790 and by 1793 he was living near Windsor which allowed him greater intimacy with William Blake, whom he had met through Thomas Stothard before 1788. In 1793 he published ‘Some Anecdotes of the Life of Julio Bonasoni’, prefaced by ‘A Plan for the Improvement of the Arts in England’, which urged the establishment of a national gallery. An Attempt to Describe Hafod (1796) contains a folding map engraved by Blake, who also provided eight of the 24 plates illustrating ‘Thoughts on Outline’(1796), a subject to which he returned in ‘Outlines of the Ancients’(1829), which contains another three Blake engravings. In 1808 Cumberland settled in Bristol, where he became an influential figure in artistic circles. There he catalogued his collection of prints, which he presented to the Royal Academy and the British Museum.

Cundle, William; Born England 1798; Died of consumption 10 December 1833 (35)


NOTES

William was the servant of a Torino ‘Nobleman’ who was visiting Florence in the Autumn of 1833 when he died.

Cundy, (née Furse), Mary; Born England 1770; Died Firenze 27 June 1828 (58) – nothing known

D 

Dallas, Annie; Born England 1848; Father: Capt Arbuthnot Dallas, Indian Army; Died Firenze 9 January 1865 (17)

Dalrymple; Gertrude Emma; Born Cleland House Lanarkshire, Scotland, 1807; Father Marton Dalrymple of Fordel and Cleland, Scotland; Mother: Frances Ingram; Died Firenze 4 May 1843 (36)

NOTES:

The Dalrymple family are/were the Earls of Stair and whilst Cleland House, Cleland, near Motherwell, was originally owned by the Cleland Clan, by 1816 it was owned by “Dalrymple Esq”. The Dalrymples owned/own(?) various estates in Scotland, including Cranston and Oxenfoord in Midlothian and Lochinch in Wigtownshire. It looks, however, as if Trudie’s father was not ‘Marton’ Dalrymple but ‘Myrton’ Dalrymple, insofar as George Dalrymple (1707-45), the third son of John Dalrymple, the first Earl, married (or had issue by) a Euphame Myrton (dec’d 1761), the daughter of Sir Andrew Myrton of Gogar, Edinburgh; that apart, whatever his name, neither he nor Trudie appear in the genealogy of the direct line. The current Earl of Stair, the 14th, is James David James Dalrymple, born 1961, whose father incidentally married Davina Katherine Bowes-Lyon.

Dealing just with the two first Earls of Stair, they properly start with John Dalrymple (1648 -1707) a somewhat controversial figure, who was a Scottish nobleman and who played a key role in the 1707 Act of Union between Scotland and England. The history of the early Earls is closely tied up with Scottish politics and the Jacobite insurrections of 1715 and 1745. This John was the son of James Dalrymple, 1st Viscount of Stair. He was born at Stair House, in the parish of Stair, then part of what was known as the District of Kyle in Ayrshire. He served under King James II, but as a dominant force in the Scottish Parliament, he helped bring about the 1688 accession of William III. In 1689 the king rewarded him with the position of Lord Advocate and in 1691 he was appointed Joint Secretary of State for Scotland. He is most remembered for his part in the 1692 Massacre of Glencoe, out of which rose a government enquiry that traced the orders for the infamous massacre to him. The matter brought little more than a temporary suspension from his duties before he returned to government in 1700 as a member of the Privy Council. Master of Stair, he was created 1st Earl of Stair in 1703 by Queen Anne. For many Scots, John Dalrymple remains one of the most reviled men in their history.
John Dalrymple, 2nd Earl of Stair (1673-1747) was a soldier and diplomat. Although he was born at Stair, his early life was mostly spent in the Netherlands. However, when his father died he returned home and in 1707, he was elected as one of sixteen Scottish representative peers in the newly formed Parliament. His military career flourished at the same time. He became an assistant to John Churchill, 1st Duke of Marlborough during the War of the Spanish Succession and in 1709, he was sent as an envoy to Augustus II of Poland. A year later he was promoted to general for his military achievements but he eventually fell from favour of the royal family, along with his the Duke of Marlborough. When King George I got to the throne, Dalrymple was sent as an envoy to Paris. For five years in the 1710s, his spies effectively thwarted various "intrigues" by the Jacobites. In 1720, he became Vice Admiral of Scotland, but lost the position in 1733, mainly because of his opposition to Robert Walpole’s Excise Bill. In 1742, when Walpole’s primacy ended, Dalrymple was promoted to Field Marshal and commanded the "pragmatic" army of Flanders and Germany. He was also given the colonelcy of various units, including the Grey Dragoons, otherwise known as the Royal Scots Greys. 
Dalton, Susan; Born Boston, Massachussetts, America 26 April 1833; Died Firenze 6 December 1875 (42) – nothing known
Darby, Laura Charlotte; Born Ireland 1794; Married William Henry Darby of Leap Castle, Kings County, Ireland; Died 27 March 1847 (53)  

NOTES: 

William Henry Darby (b 1790) was the eldest of at least three brothers, the youngest of whom was John Nelson Darby (1800-82), famous as one of the principal founders of the Plymouth Brethren in 1830 and later in 1840, the Exclusive Brethren; he began his adult career studying at Lincoln’s Inn with John Henry, later Cardinal, Newman. 
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John Nelson Darby
Castle Leap is renowned as one of the most haunted casles in Ireland. On the Munster border, it was originally owned by the warlike lords of Ely O’Carroll; legend has it that it came into the possession of the Darby family when an O’Carroll daughter helped a Darby to escape and then married him, in the early 17th century. Many Darbys, who were protestants and therefore acceptable to the English House of Commons, became high Sheriffs of Kings County and one, Admiral Sir Henry Darby, fought at the Battle of the Nile. It would seem that William Darby sold the Castle, to the Mayor of Galway, in or around 1845/50 and it is now owned by Shannon Development and open to the public, having been the meeting place of a literary set which included the likes of George Bernard Shaw and W.B. Yeats in the 1880s/90s. 
Maquay Diaries: 27 Mar 1847: ‘Mrs Darby was delivered from her sufferings today…took Darby to see the Burial ground.’; 29 Mar: ‘brought home the little Mary and then sent them all off to [P----?] extraordinary letter from Darby.’
Darcey, Alexander; Born: England 1816; MA Brasenose College Oxford and Barrister at law, Middle Temple; Father: John Darcey, BD, Rector of Bedstone, Hereford and Marton Cheshire; Died: 25 January 1854 (38).


NOTES:


Bedstone seems to be a pretty little place.
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Bedstone church 1791

Daubeny, Elizabeth; Born: England 1783; Father: Archdeacon Daubeny; Married Major General Daubeny of Bath, England; Died 3 April 1844 (61)


NOTES:

Of course the most famous Archdeacon Daubeny is the one that appears in “A Woman of No Importance” by Oscar Wilde but one doubts if Elizabeth’s father was him. More likely he was the Venerable Charles Daubeny, D.C.I., Archdeacon (1745-1827), who was the Vicar of North Bradley, Wiltshire and a Fellow of Winchester College - which is presumably why his rather more famous son(?) and Elizabeth’s brother(?), Charles, went to that school.

Charles Giles Bridle [image: image23.png]
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Daubeny (1795-1867), the chemist, botanist and geologist, was a third son, and born at Stratton in Gloncestershire, 11th of February 1795. In 1808 he went to Winchester, and in 1810 to Magdalen College, Oxford graduating with second-class honours in 1814. From 1815 to 1818 he studied medicine in London and Edinburgh. He took his M.D. degree at Oxford, and was a fellow of the College of Physicians. In 1819, in the course of a tour through France, he studied the volcanic district of Auvergne and his ‘Letters on the Volcanos of Auvergne’ were published in The Edinburgh Journal, I821. He puiblished further observations in 1826.  

In common with Gay Lussac and Davy, he held that subterraneous thermic disturbances were probably due to the contact of water with metals of the alkalis and alkaline earths. In November 1822 he became professor of chemistry at Oxford, which he held until 1855; and in 1834 he was appointed to the chair of botany. At the Oxford botanic garden he conducted numerous experiments on the effect of changes in soil, light and the composition of the atmosphere upon vegetation. 

In 1831 he published his Introduction to the Atomic Theory and represented the universities of England at the first meeting of the British Association. In 1837 he visited the United States thereby writing papers on the thermal springs and the geology of North Ameica.. In 1841 Daubeny published his Lectures on Agriculture; in 1857 his Lectures on Roman Husbandry; in 1863 Climate: an inquiry into the causes of its differences and into its influence on Vegetable Life; and in 1865 an Essay on the Trees and Shrubs of the Ancients, and a Catalogue of the Trees and Shrubs indigenous to Greece and Italy. 

His last literary work was the collection of his Miscellanies, published in two volumes in. 1867. He died in Oxford on the 12th of December 1867. The earliest(?) hybrid water lily, ‘Nymphaea Daubenyana’ was named after him by William Baxter c1860, as is the herbarium at Oxford.

Maquay Diaries: 5 Apr 1844: ‘Attended Mrs Daubeny’s funeral this morning early.’ – (see Charles Daubeny)

Davis, Elizabeth; Born: England 1789; Died: Firenze 9 August 1859 (70) – nothing known  

Davis, Elizabeth Dowse; Born Pittsfield, Massachusetts, USA 1846; Father Deacon Henry Gilbert Davis (1821-63); Mother Mary Bullard Dowse; Died Firenze 7 March 1924 (78)


NOTES:

This lady, in her later life, seems to have been the epitome of the world-travelling American matron – possibly like Joan Fontaine’s employer in “Rebecca”! The elder of two surviving daughters of Deacon Davis, Elizabeth never married though her younger sister, Mary Gilbert Davis, married Francis Williams Rockwell. 

Deacon Henry Gilbert Davis opened a draper’s and clothier’s shop in Pittsfield in 1844 – the store, which has been known as Holden & Stone since 1903, was still in operation in c1980 (and maybe still is?). Davis’s was to become the largest and most successful store in Berkshire County, Mass. Apparently in 1852, Deacon Davis took into his employ (and thus gave a career start to) his 17-year-old farm-boy nephew from Conway, Mass., - who seems to have lived with the Davis’s - a certain Marshall Field, who was to move to Chicago in 1856; Deacon Davis is reported as saying that Marshall was “too shy to prosper in commerce”! He does seem to have been somewhat retiring, apart from his nickname of ‘Silent Marsh’, we’ve been unable to find a portrait of him…unless this is one(?)
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 Marshall Field?

Benefitting from the mushroom growth of Chicago as the railhead for The West after the Civil War, Marshall was to become not just (perhaps?) the foremost retailer in the world but also one of America’s richest citizens, reputedly worth rather in excess of $100mn when he died in 1906. He is known to have lavished some of his fortune on his cousins and Mary certainly was a beneficiary of his estate and thus, one must presume, Elizabeth as well – hence her ability to travel. Field was also a significant philanthropist (see note on John Ellsworth, under ‘Crawford’ above).

Whether Elizabeth travelled much before she seemingly inherited part of the Field fortune is not known but she certainly went to Jamaica, Gibraltar, England and Naples in the years from 1907 to just before WW1, to return(?) to Florence c1924. 

There are several intriguing possible connections surrounding Elizabeth, not least her being Marshall Field’s cousin and his connection with John Ellsworth, who was living in the Villa Palmieri at the time Elizabeth died here. It seems inconceivable that she and John were not at least acquainted - perhaps she stayed at the Villa Palmieri? Further, Henry Gilbert Davis originally came from Worcester County, Mass., as did John Davis, who became Governor of Massachusetts in 1835 and again in 1841 – but there is no evidence that they were related. Finally there is the coincidence of Harriet E. Davis of North Andover, Mass., (not exactly far from Pittsfield – 150 miles…possibly a fair stretch in those days), who was 3 years her junior and who died here in 1874 (see below) – again no evidence is available to confirm they were related – but…was her visit to Florence a pilgrimage to view the grave of a ‘cousin’ and friend of her youth? (Treetracer-Patricia McMackin, Pittsfield, USA)

Davis, Harriett E; Born: North Andover, Massachusetts, America 1849; Died Firenze 10 May 1874 (24) 

Davis, James Lukin; Born Australia 1837; Father Rus Davis of Victoria Australia; Married Louisa (née Degraves); Brother and sister; Died 13 November 1863

NOTES: 

Peter Degraves, James’s father-in-law, was a famous man in Tasmania most particularly because he was the founder of the Cascade Brewery in Hobart. An Englishman of French heritage, he left England in 1821, to make his fortune in the new world by establishing a sawmilling operation.    The ship he had chartered got damaged and was forced back to England whereon he became embroiled in a battle with creditors. In 1824 he finally arrived in Van Diemen’s Land only to be cast into prison in 1826 for allegedly not having paid his debts in England.  During the eleven months he was in prison, Degraves spent his time redesigning the prison buildings for the colonial authorities. Emerging from prison, he built saw and flour mills, a water supply for the city, Hobart’s Theatre Royal, and the Cascade Brewery. Cascade became the colony’s premier beer by the 1850s.  Degraves died in 1852.  His four sons continued his businesses but all died without heirs and the Degraves name could not be carried on. The trustees of the Degraves estates decided to sell the brewery.  John Symes, a Scotish lawyer bought the brewery in 1881.  
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Peter Degraves

Dean, John; Born Addington in Craven, England, 1802; Died Firenze 28 July 1835 (33) – nothing known

De Courcy (née Bishop), Hon. Elizabeth Carlyon; Born England 1785; Married Gerald De Courcy; Died: Firenze 15 January 1855 (80) – see below

Elizabeth was the daughter of one John Bishop, of whom little is known except they apparently came from Barbados – possibly John Bishop was a sugar ‘baron’. She married Gerald De Courcy on 29 January 1807. Notice of her death appeared in the Cork Examiner on 2February 1855, which might further suggest that the Bishops were yet another of the southern Ireland Protestant hierarchy.

Maquay Diaries: 17 Jan 1855: ‘attended Mrs DeCourcy’s funeral at 8½ (Lady Don also died on Monday) and afterwards went to her house with [D’Hoggeur and the Knebels?] to look over her papers.’
De Courcy, Gerard (sic); Born England; Father The Rt. Hon. John De Courcy, 26th Lord Kingsale; Lieut Colonel; Married Elizabeth Carlyon Bishop, 29 January 1807; Died Firenze 20 October 1848


NOTES:

The name ‘Courcy’ (or even De Courcy) can be spelt any one of maybe six or more different ways – from Courcy to Coursey and all the permutations in between - and they all derive from the same Norman family, friends of the Conqueror’s family, sometime well before 1000 AD; Richard De Courcy is said to be the son of Baldric the Teuton. 

The fact that this particular branch derives from quasi Irish noblemen, the Lords Kingsale of Ulster, should not detract from the fact that surely the most important book written (perhaps?) about the family is Barbara Tuchman’s famous ‘A Distant Mirror’ (pub’d 1978), which deals with the history of the 14th century, primarily by tracing the story of Enguerrand Coucy VII, whose seat/castle was in Picardy – an absolute ‘must read’ for anyone interested in that period of European history. The De Courcys still have links with Calvados in France.

The Kingsales have held their barony, perhaps the oldest there is, since at least the early 13th century and possibly before – the current John De Courcy, born 1941, is the 35th in the line. 

Legend has it that King John granted to John de Courcy, knight, as a result of conspicuous bravery when acting as his champion against the champion of France in a duel, the right to wear his hat in the king’s presence – however he, John De Courcy, did not get the Barony of Ulster - as the weather stopped his getting to Ireland to claim it…24 times! His son, Miles de Courcy, was awarded the Barony of Kingsale by Henry 3rd in compensation, in about 1218. 

The right to wear a hat in the King’s presence was allegedly taken famously by Almericus, the 23rd Lord, who is actually buried in Westminster Abbey, in front of King William 3rd, sometime in the 1690s; the story goes on that George 3rd, although also recognising that right in 1762, is said to have told John de Courcy, the 25th Lord, that he may have the right to wear his hat in the presence of the king but he certainly did not have that right in front of ladies…!

Of greater relevance perhaps is that Gerald was the fourth son, out of 8 children, of John de Courcy, the 26th Baron. John had married Susan Blennerhassett, the daughter of Conway Blennerhassett, of Conway Castle, Co. Kerry – his younger brother Michael, who became Admiral of the Blue, married Susan’s sister, Anne, and Michael’s son, Nevinson De Courcy, married Catherine, the daughter of William Blennerhassett. 

Gerald was a Major, subsequently Lt. Colonel, in the 8th infantry.

Maquay Diaries: 19 Oct 1848: ‘to deCourcy who appears dying made out his will and had it signed.’; 20 Oct: ‘deCourcy died today at 11 o’clock; 22 Oct: ‘went in early to deCourcy’s funeral.’
Delissier, Alexander; Born: England 1796; Doctor; Died Firenze 4 May 1844 (50)  

NOTES:

The bodies of a son and a daughter of the above Dr Delisser were brought from London and interred in the Protestant Burial Ground at Florence in the beginning of 1846 - no service was performed. Death Certificates of Delissers supplied by way of Australia: 

-
Delissier, Adelaide; Born: 1 Devonshire St., St Marylebone, London England 1832; Father: Alexander Delissier; Died 18 July 1845 (13)

-
Delissier, William Ellis; Born: 1 Devonshire St., St Marylebone, London, England 1827; Father: Alexander Delissier; Died 14 July 1845 (19)

Maquay Diaries: 8 May 1844: ‘letter from P last night. Delisser died suddenly in their carriage on Saturday night.’ 

There is obviously a bit of a story here, inasmuch as the two offspring, Adelaide and William, died within 4 days of one another, just over a year after their father. Furthermore there is the unanswered question of why their Death Certificates came via Australia. The only possible connection found is the ‘Delissier sandhills’ in Western Australia – which in the mid 19th century was almost assuredly a somewhat desolate spot, if it isn’t today.

Della Maggiore, (née Stonehouse Smith), Mary; Born England; Married Angelo Della Maggiore (said to be a ‘native of England’) 30 December 1830; Died: Firenze 29 September 1836 (?) – nothing known
Dempsey, Marguerite; Born: England 1807; Died Bagni di Lucca 2 August 1841 (34) – nothing known
Dennis, (née Mauders di Hovve?), Elizabeth Morley; Born: England 1803; Married John Morley Dennis of Westmeath Ireland; Died 30 December 1875 (72)

NOTES:

A certain Rev. George Morley Dennis is listed as the owner of 211 acres in Westmeath, c1870.

Dennis, James; Born: Dublin, Ireland 1807; Died and Buried Meerut, India 6 December 1855 (48) – nothing known

-
Johnson (née Dennis) Ann; Born Ireland; Father HIM Cohose, 2nd daughter; Married: G. Ross Johnson, Barrister at law, Inner Temple; - nothing known   

Denniston (née MacLacy?), Hannah; Born: England 1811; Father John MacLacy; Married Richard Denniston of Ravenswood, Roxburgh Scotland; Died Firenze 27 December 1867 (56) – nothing known

Denny, Anthony; Born: Ireland(?) 1787; Father: (4th son) Rev. Maynard Denny of Co Kerry (111749-1812); Mother: Penelope Stoughton; Married: Mary Patience Collingwood(1793-1823), 2nd daughter; Father-in-law: Admiral Lord Collingwood; Lived: Barnham Wood, Herts; Died: Firenze 19 October 1843 (56)

NOTES: 

As mentioned elsewhere the Dennys, Crosbies, Boyles, Blennerhassetts and Chutes were all part of the Ireland Protestant ‘aristocracy’, along with the De Courcys, Olivers et alia, owning great tracts of the country and rarely marrying outside their own circle. Anthony was just another of the ‘clan’ though he did have a rather important father-in-law. The Dennys of Hertfordshire seem to have got there sometime before 1500 – Sir Eward Denny (born 1544) was groom to Queen Elizabeth’s Privy chamber and she granted him Carrignafeely Castle and Tralee Castle, Co. Kerry. Anthony looks to have been one of the grandchildren of the Sir Barry Denny (dec’d 1794), who got killed by John Gustavus Crosbie in a duel.
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Admiral Lord Cuthbert Collingwood

Admiral Lord Collingwood, Anthony’s father-in-law, was actually the victor of the Battle of Trafalgar, even though he is not now credited as such – true it was Nelson’s plan but it was Collingwood who ‘sealed the victory’ as Nelson lay dying on his flagship, the Victory – en passant, one might remark that Nelson’s renowned conceit must have been well to the fore that day, inasmuch as it was always known that the sharpshooters would invariably aim for the officers and yet he insisted on wearing full fig, even though he knew he was going into close quarters with the enemy – is that decision brave or stupid, one asks?

Cuthbert Collingwood was born the son of a Newcastle merchant in 1748. He first went to sea in 1761 and rose swiftly through the naval ranks as first the American War of Independence and then the Napoleonic War pitched him into a number of victorious encounters. His connection with Lord Nelson began in the 1870's and it was as Nelson's second in command at the Battle of Trafalgar that Collingwood achieved his greatest fame, both of master of his ship, the Royal Sovereign, and by taking command of the battle on the death of Nelson. Following Trafalgar he was awarded a peerage but died at sea in 1810 and was later buried in St. Paul's Cathedral. His statue, in North Shields, was sculpted by John Graham Lough and stands atop a pedestal designed by John Dobson. The four cannon on the walls flanking the steps at its base came from his flagship and were added to the monument in 1849, four years after its original completion.

Desirabode (née Wright), Alice Sophia; Born France 1819; Married Edward Antoine Desirabode of Paris, France; Died Firenze 11 June 1862 (43) – nothing known
Dewdney, Edmund MA; Born England 1798; St John’s College Cambridge and perpetual curate of St John’s Chapel, Portsea, Hampshire; Died Firenze 18 June 1847 (49) – nothing known 

NOTES:

Maquay Diaries: 18 Jun 1847: ‘the Revd Mr Dewdney one of our clients died today.’ Attends funeral on 20th. 


Dickonson, Frederic; Born England 1788; Father Thomas Lacy Dickonson of West Retford Hall, Nottinghamshire – 2nd son; Lieutenant RN; Died Firenze 3 May 1833 (48)

NOTES:

There is mention in a letter from Lord Hawkesbury to William Cavendish-Bentinck, 3rd Duke of Portland, dated 9th October 1805, of how the Duke’s recommendation that Thomas Lacy Dickonson should become captain in the Retford Volunteer Rifle Corps (and Sir Charles Nightingale a 2nd Lieut), has been put before the king and he has indicated his approval. This was clearly all part of the levy of 1805, which had not been not raising the number of militia men required for the Peninisular Campaign and Bentinck, as Lord Lieutenant of Nottinghamshire, was being instructed to do something about it! The correspondence would suggest T.L.D. was at least well connected – the very size of the Hall tends to confirm that...

In ‘The History of Retford’, written in 1828, John S. Percy comments as follows:

 “The manor of West Retford (as distinct from West Retford Hall) formerly belonged to Sir John Hercy, who dying in 1570 divided his estate amongst his eight surviving sisters, one of whom, Anne, the second sister, was married to Nicholas Denman, Esq. of West Retford, on whom he settled this manor, and in whose family it remained, until Barbara, daughter and co-heiress of Francis Denman, Esq. married Edward Darrel, Esq. The trustees of whom, sold it to the Corporation of East Retford, on the 5th of May, 1668, in whose possession it is still retained. Nearly the whole of the landed property in this parish belongs to the hospital, the church, and the poor; so that the number of freeholders is limited

The village of West Retford is pleasantly seated on the Great North Road, in the Hatfield division of the Hundred of Bassetlaw, and separated from East Retford by the river Idle. On the southern verge of the village is the mansion of Peter Dickonson, Esq.; when viewed from the banks of the Chesterfield Canal, it bounds a prospect of great beauty and picturesque effect, being pleasantly situated on the brow of an eminence, the declivity of which is studded with shrubs and evergreens, whilst the dark Idle sullenly flows at its base.”
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West Retford Hall 1762

Digby, Hugh John Digby Wingfield; Born: Menton France 1867; Father Richard; Died Firenze 14 December 1874 (7)

NOTES: 

The Wingfield Digbys claim descendency from William the Conqueror and they were yet another of the great landowning families of Ireland – often absentee.  Dorset is where most of them actually lived; the Barons Digby owned Sherbourne Castle, previously owned by Sir Walter Raleigh, as well as a large estate at Coleshill near Birmingham – in 1883 the family owned 26,000 acres in Somerset and Dorset irrespective of their Irish and other holdings. In the Dorset Record 0ffice are also Dean Digby’s Papers on how the Rebellion in Kildare (1795), near his Geashill estate, was put down.

This little lads’s father seems to have been Rev. Richard Henry Wingfield Digby, the rector of Thornfield, Dorset. Richard married Frances Rachel Digby on 14 February 1865 – she was the daughter of Charles Wriothesly Digby and Frances Anna Blagrave. They had another son, John Somerville Wingfield Digby, who was to marry his cousin, Margery Frances Digby and die on 19 September 1914 – he could have been one of the first WW1 casualties (?). Richard died on 31 October 1876 and six years later, she married Charles Thomas Palmer of Coleford, Glos. Her death was on 11 December 1930, when she must have been about 85.
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Richard Henry Wingfield Digby 

So to tie in the circle with the other Irish families, William George Wingfield Digby, born 1832, married Geraldine Blennerhassett. 

One interestingly little ‘trivia’ is that within Hughie’s forebears appears Catherine Carey, who was the daughter of Mary Boleyn generally thought to be Anne’s ‘younger’ sister by a year or so. Mary was Henry VIII’s mistress before Annie ‘moved in’ in 1526/7. Mary married William Carey in 1520 – she was 12 - whilst Catherine was born in 1524, about the time Mary was Henry’s mistress – Mary also had a son, Henry, who is/was generally accepted to be Henry’s, which is why Catherine is thought to be his as well….neither got the name Fitzroy though.

Dillon; Thomas Walter; Born Ireland 1802; Father Thomas Dillon of Cork Ireland; Married Emma Frances Hutchinson 1632; Died Seravazza 18 September 1836 (34) – nothing known


Dillon Tennent; Letitia; Born England 1826; Father: Richard Dillon Tennent; Died 21 Firenze April 1841 (15) – nothing known


Doane (née Callahan), Eliza Greene; Born Boston, Massachusetts, USA 1789; Father: Capt. John Callahan;  Married: John Doane(sic); Died Villa Caponi, Firenze 10 November 1859 (70)

NOTES: 

Eliza Greene Callahan didn’t marry a John Doane, in fact she married George Washington, later Bishop Doane, in 1829 (unless two ladies had exactly the same name and both married Doanes!) – he was 30 and she was 40. She was then the widow of one James Perkins. 

G.W.Doane was born 27 May 1799, in Trenton, New Jersey, the only son of Jonathan Doane and Mary Higgins. He spent one year being tutored in law before proceeding to become a candidate for Holy Orders in the Diocese of New York under Bishop John Henry Hobart. He was elected assistant rector, Trinity Church, Boston, Massachusetts for 1828-1830, then rector, 1830-1832. Whilst rector, he was elected Bishop of New Jersey. Consecrated in 1832, and for the duration of his episcopate served in addition as Rector of St Mary's, Burlington, New Jersey. Doane was the first American invited to preach in a Church of England pulpit since the Revolution. He was a close friend of John Keble and spent much time with William Wordsworth when he was in England. Champion of the Oxford Movement in America, when that movement's first appearance provoked suspicion and skepticism he was also the author of several well-known hymns, amongst them, 'Thou Art the Way, to Thee Alone' and 'Fling Out the Banner, Let it Float'. He was a prolific author, with more than 100 miscellaneous works to his credit. Bishop Doane died of an 'infectious fever' (probably pneumonia) on 27 April 1859, in Burlington, New Jersey, aged 59. He is buried in St Mary's churchyard.
He and Eliza had two sons, both of whom entered Holy Orders: George Hobart Doane, who in 1853, as an Episcopal deacon, converted to Roman Catholicism, eventually becoming vicar general of Newark, NJ, and an apostolic prothonotary; and William Croswell Doane, the younger son, who became the first Bishop of Albany, NY, and famously was responsible for the building of All Saints Cathedral in Albany – a church many believe to be the finest in the North East USA. The birth of William in 1832, we’re informed, was “difficult for Eliza and she suffered from ill health for the rest of her life”…she only lived until she was 70… She outlived her husband by just seven months, which could leasd one to all sortsd of questions about her traveling to Florence at such an advanced age.
Dobree, Samuel; Born: England 1827; Lieut 5th Regt Native Light Infantry India, Assistant Military Auditor Bombay; Father: Rev. I. G. Dobree of Newbourn, Suffolk; Died Firenze 7 January 1854 (27) – nothing known

Don (née Murray), Mary Margaret, Lady; Born England 1754; Married Gen. Sir George Don G.C.B., G.C.H., Governor of Gibraltar; Died Villino Strozzi, Firenze 15 January 1855 (90)

NOTES

Sir George Don is best remembered as a highly enlightened and effective Lieut. Governor of Gibraltar – a post he held for two periods: first on behalf of the Duke of Kent, from 1814 to 1821; and then on behalf of the Earl of Chatham, from 1825 until his death in 1831. Having been the Governor of Jersey, he arrived in Gib in April 1814, aged about 50, to take over from Sir Colin Campbell, who had died in office, to find the island in the grip of ‘malignant fever’ with the population of some 10,000 in abject poverty and having no adequate hospital or other facilities. He instituted considerable reforms, including the conversion of the barracks into a hospital, rebuilding the drainage and sewage systems and the establishment of the Alameda Gardens and the Civic Library.

Maquay Diaries: 17 Jan 1855: ‘attended Mrs DeCourcy’s funeral at 8½ (Lady Don also died on Monday)’
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General Sir George Don

Doncaster, Harwick; Born England 1838?; Father: Richard Doncaster of Middlethorpe, Newark, Nottinghamshire; Captain HRH Royal Bodyguard; Died Firenze 7 January 1875 (37) – nothing known

Donkin, Margaret Louisa; Born England 1822; Married: Henry Donkin; Daughter Margaret Sarah Julyan (3 December 1844 – 24 April 1845); Died in Childbirth(?) San Marcello 5 December 1844 (22) – nothing known

(de) Dornberg (née Kyd), Mary; Born England 1845; Father: Alexander Kyd; Died Firenze 30 May 1872 (27) 

NOTES

The Von Dornbergs were for many centuries, the ‘ducal’ family of Katznelenbogem

Drummond, Griffith; Born England 1829; Died Firenze 29 December 1872 (43) – nothing known 
Duffin, Charlotte; Born England 1791?; Died Firenze 6 July 1841- nothing known

Dumbreck, Sir David K.C.B.; Born Aberdeenshire, Scotland 1806; Inspector General of Army Hospitals, Physician to the Queen; Died Firenze 24 January 1876 (70) -  

NOTES:

Sir David clearly served with some distinction in the Crimean War (at Alma, Balaclava, Inkermann and the Siege of Sebastopol) and he received the Crimean medal with 4 clasps. He also obviously worked in collaboration with Florence Nightingale. he was also in contact with Jean Durant, the Genevan founder of the International Red Cross. Equally he must surely have known Arthur Hugh Clough rge poet and Flossie’s cousin-in-law (see above). He was also a contemporary and correspondent of Sir George Ballingall. 
Duncan Smith, John James; Born Bath, Somerset 1845; Father: Andrew Duncan Smith; Mother: Mary Duncan; Brother: Norman Kemp Smith; Died Firenze 16 May 1861 (15)


NOTES:

In his often quoted CV, Iain Duncan Smith, ex-Tory leader, claimed to have attended Perugia University and we all know now he did no such thing! He attended a short course language school across the road from the University. It would be entertaining if this chap was the reason why Iain came to Italy in the first place and he then chose to learn the language while here………..highly doubtful…
Dunn, Henry; Born England 1822; Died 7 February 1856 (34) – nothing known 
Dunn, William; Born England ?; Died Firenze 13 November 1839 (?) – nothing known
Duthie (née Murray), Mary; Born England 1788; Father: John Murray; Married Gen. Duthie; Died 12 February 1854/74? (66) – nothing known

Duvall, Mary; Born England 1833?; Father: George Duvall; Died 14 February 1868 (35/37?) – nothing known
Dwight, John S.; Born Springfield, Mass., USA 1831; Died Firenze 24 February 1887 (56)
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